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 PROTOKÓŁ  NR 10/2021 

z posiedzenia 

Komisji Skarg, wniosków i petycji Rady Miejskiej w Opocznie  

w dniu 20 grudnia 2021 roku 

 

Posiedzeniu Komisji przewodniczył Tomasz Kopera - Przewodniczący Komisji. 

Lista obecności radnych znajduje się w teczce z posiedzeń komisji. 

 Część wyjazdowa posiedzenia radnych odbyła się na terenie Ogródków Działkowych 

„Tulipan” nad zalewem w Opocznie od godz. 9.00 do godz. 11.00.  

Po części wyjazdowej Komisja rozpoczęła posiedzenie zdalne.   

Ad. pkt. 1. 

 Otwarcie posiedzenia.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji – otworzył zdalne posiedzenie Komisji i powitał 

wszystkich obecnych.  

 Przewodniczący poinformował, że Komisje Rady Miejskiej w Opocznie są 

transmitowane na żywo w Internecie. Transmisja obrad odbywa się za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk i jest udostępniana w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie 

internetowej Gminy Opoczno. 

Przewodniczący poinformował, iż w związku z wprowadzonym stanem epidemii oraz 

wystąpieniem w Opocznie potwierdzonych przypadków wirusa COVID – 19, obrady komisji 

prowadzone są zdalnie z wykorzystaniem narzędzi informatycznych. 

 Przewodniczący sprawdził, czy wszyscy radni widzą i słyszą obrady. Następnie 

odczytał listę obecności, a radni potwierdzali swoją obecność.  

 

Ad. pkt. 2.  

 Przedłożenie porządku posiedzenia.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji - zapytał, czy ktoś z Radnych wnosi o zmianę 

porządku posiedzenia (załącznik nr 1 do protokołu). 

 Brak głosów.  

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z miesiąca listopada br. 

4. Rozpatrywanie skargi Działkowców ROD „Tulipan” w sprawie ścieżki pieszo – 

rowerowej w ramach rewitalizacji zalewu – c.d. 

5. Rozpatrywanie skargi Pani D.Z.Ł. z dnia 27.11.2020r., dotyczącej funkcjonowania 

MGOPS – c.d. 

6. Ustalenie trybu pracy Komisji w roku 2022 tj. posiedzenia cykliczne czy 

zwoływanie nie później niż 14 dni od wpływu skargi, wniosku lub petycji.  

7. Zapytania i wolne wnioski. 

8. Zamknięcie posiedzenia.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji – zaproponował wykreślenie z  porządku obrad pkt 

5 dotyczącego skargi Pani D. Z. Ł. i wprowadzenie do porządku obrad czterech petycji.  
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Jako pkt 5 petycję rodziców wychowanków Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej  

im. Stefana Żeromskiego w Bielowicach o przywrócenie drugiego oddziału przedszkolnego 

oraz powrót najmłodszych dzieci do pomieszczeń zajmowanych dotychczas przez Punkt 

Przedszkolny  w Bielowicach.  

Jako pkt 6 petycję w sprawie oświetlenia przystanków autobusowych usytuowanych przy 

drodze powiatowej w miejscowości Sitowa.  

Jako pkt 7 petycję w sprawie remontu drogi gminnej w miejscowości Sitowa. 

Jako pkt 8 petycję w sprawie budowy pobocza utwardzonego z kostki brukowej przy drodze 

gminnej nr 107160E.   

Pozostałe punkty w porządku obrad komisji pozostają bez zmian.  

Komisja głosami: za - 5, przeciw - 0, wstrz. – 0 przyjęła proponowany porządek 

posiedzenia.  

Porządek posiedzenia po zmianach: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z miesiąca listopada br. 

4. Rozpatrywanie skargi Działkowców ROD „Tulipan” w sprawie ścieżki pieszo – 

rowerowej w ramach rewitalizacji zalewu – c.d. 

5. Zapoznanie się z petycją z dnia 22.10.2021r., złożoną przez rodziców wychowanków 

Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej im. Stefana Żeromskiego w 

Bielowicach o przywrócenie drugiego oddziału przedszkolnego oraz powrót 

najmłodszych dzieci do pomieszczeń zajmowanych dotychczas przez Punkt 

Przedszkolny w Bielowicach.  

6. Zapoznanie się z petycją z dnia 6.12.2021r. w sprawie oświetlenia przystanków 

autobusowych usytuowanych przy drodze powiatowej w miejscowości Sitowa.  

7. Zapoznanie się z petycją z dnia 6.12.2021r. w sprawie remontu drogi gminnej w 

miejscowości Sitowa.  

8. Zapoznanie się z petycją z dnia 15.12.2021r. w sprawie budowy pobocza utwardzonego 

z kostki brukowej przy drodze gminnej nr 107160E. 

9. Ustalenie trybu pracy Komisji w roku 2022 tj. posiedzenia cykliczne czy zwoływanie 

nie później niż 14 dni od wpływu skargi, wniosku lub petycji.  

10. Zapytania i wolne wnioski. 

11. Zamknięcie posiedzenia.  

 

Ad. pkt.3.  

Przyjęcie protokołu z miesiąca listopada br. 

Przewodniczący poinformował, że protokół Komisji Skarg, wniosków i petycji Nr 9/2021 z 

dnia  23 listopada 2021r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w terminie 

wymaganym Statutem Gminy jak również projekt protokołu został zamieszczony w 

Informatorze programu e-sesja.  

Przewodniczący zapytał, kto z Radnych wnosi uwagi do protokołu.  

Wobec braku uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół w wersji przedłożonej z 

dnia 23 listopada 2021r.  
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Komisja głosami: za - 5, przeciw - 0, wstrz. - 0 przyjęła protokół z posiedzenia Nr 

9/2021 z dnia 23 listopada 2021r. 

 

Ad. pkt.4.  

Rozpatrywanie skargi Działkowców ROD „Tulipan” w sprawie ścieżki pieszo – 

rowerowej w ramach rewitalizacji zalewu – c.d. 

Pismo w sprawie stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji – poinformował, iż w dniu dzisiejszym o godzinie 

9.00 komisja zebrała się na terenie ogródków działkowych „Tulipan”. W spotkaniu 

uczestniczyli działkowcy jak i Dyrektor Wydz. TI. Przewodniczący poinformował, iż 

większość działkowców którzy zjawili się na spotkaniu, wyrazili zgodę na powstanie 

planowanej inwestycji w formie proponowanej przez Burmistrza Opoczna. Poinformował, iż 

Urząd Marszałkowski wyraził zgodę na zamianę planowanej nawierzchni asfaltowej na 

nawierzchnię wykonaną z kostki brukowej. Inwestycja polegałaby na tym, iż ze ścieżki pieszo 

– rowerowej mogliby korzystać zarówno piesi jak i rowerzyści. Z doraźnych dojazdów ścieżką 

pieszo - rowerową będą mogli korzystać działkowcy swoimi samochodami. W ramach 

inwestycji mają zostać wykonane szykany na początku i na końcu oraz dwa progi zwalniające. 

Pojawiły się również głosy znaczącej mniejszości działkowców niezgadzających się na 

inwestycję. Przewodniczący dodał, iż na terenie ogródków działkowych nie może być 

zamykana brama, ponieważ będzie umiejscowiony tam ciąg pieszo rowerowy z którego będą 

korzystać mieszkańcy. Twierdzi, iż jest to rozsądny kompromis, aby inwestycję przeprowadzić 

w taki sposób. W sytuacji gdzie na terenie naszej gminy jest szereg dróg, rezygnacja z 800 tys. 

zł z powodu braku zgody na powyższą inwestycję nielicznej grupy osób, byłoby działaniem na 

szkodę społeczności lokalnej.  

Jan Karbownik – przedstawiciel działkowców – powiedział, iż większość działkowców chce, 

aby inwestycja została wykonana z kostki brukowej, dodatkowo aby zostały zamontowane dwa 

progi zwalniające, z dwóch stron szykany oraz trzy kamery na początku, pośrodku i na końcu 

ogródków działkowych. Poprosił o przesłanie do działkowców pisma z Urzędu 

Marszałkowskiego, dotyczącego zmiany nawierzchni, jeśli takowe przyjdzie. Poprosił również 

o podanie działkowcom terminu rozpoczęcia prac na ROD.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji – poinformował, iż p. Burmistrz zapewnił, że będzie 

zrobiony monitoring aby zapewnić bezpieczeństwo na ROD. Ponadto będą utwardzone dwa 

niewielkie parkingi znajdujące się obok ROD, obecnie jest tam wysypana szlaka. Następnie 

Przewodniczący przeczytał skargę działkowców. Dopowiedział, że ruch samochodowy na 

ROD będzie niemożliwy z wyjątkiem działkowców, którzy będą mieli dojazdy docelowe do 

swoich posesji.  Wnioskuje o uznanie skargi za bezzasadną.  

Magdalena Belica – radna – popiera wniosek radnego T. Kopery o przegłosowanie w dniu 

dzisiejszym skargi jako bezzasadnej, ponieważ zaistniał kompromis i wszystkie ważne decyzje 

zostały podjęte. 

Jan Karbownik – przedstawiciel działkowców – wyjaśnił, iż skarga wyniknęła z tego, że 

początkowo ścieżka pieszo – rowerowa miała być wykonana z kostki brukowej i asfaltu, na co 

działkowcy nie chcieli się zgodzić.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji – poprosił o zapewnienie przez Sekretarza w 
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imieniu p. Burmistrza o tym, jak będzie wyglądała inwestycja na ROD „Tulipan”.  

Janusz Klimek – Sekretarz Miasta – odpowiedział, że jeżeli będzie zgoda Urzędu 

Marszałkowskiego i będzie można rozliczyć inwestycję w takiej formie, wówczas p. Burmistrz 

nie widzi żadnych przeciwskazań aby zrealizować ją w takiej formie, która będzie lepsza dla 

działkowców. Dodał, że pismo (dot. zamiany wykonania ścieżki z asfaltu na kostkę brukową) 

zostało wysłane do Urzędu Marszałkowskiego, lecz na tą chwilę nie widział jeszcze odpowiedzi 

dot. wyrażenia zgody na taką formę.  

Magdalena Belica – radna – poprosiła o wgląd do dokumentów, które wpłynęły w temacie 

powyższej skargi.  

Janusz Klimek – sekretarz Miasta – odpowiedział, iż przed chwilą rozmawiał z p. Dyrektor 

Wydz. FE, która potwierdziła, iż przyszło pismo z Urzędu Marszałkowskiego wyrażające zgodę 

na wykonanie ścieżki pieszo rowerowej w całości z kostki brukowej.  

Andrzej Rożenek – radny – powiedział, że dozbrojenie terenu ROD „Tulipan” uatrakcyjni to 

miejsce. Jest zdania, że skarga o której toczy się dyskusja jest bezzasadna.  

Jan Karbownik – przedstawiciel działkowców – podziękował wszystkim za pomoc 

działkowcom i dojście do pewnego konsensusu.  

Janusz Klimek – Sekretarz Miasta – podkreślił, że wszystkie działania podejmowane przez p. 

Burmistrza jak i Radę Miejską są podejmowane w celu ułatwienia i polepszenia konkretnej 

sytuacji. Dodał, iż celem p. Burmistrza jak i Rady Miejskiej jest zaspokajanie potrzeb naszych 

mieszkańców oraz chęć podejmowania dyskusji w różnych tematach. Gmina stara się 

pozyskiwać środki finansowe z różnych źródeł, aby wspierać działania mieszkańców.  

 Komisja wypracowała stanowisko w sprawie skargi działkowców zrzeszonych przy ROD 

„Tulipan” w Opocznie uznając ją za bezzasadną. Działkowcy złożyli skargę na działanie 

Urzędu Miejskiego ponieważ nie zgadzali się na wykonanie części pasa pieszo – 

rowerowego z asfaltu.  Obecnie doszli do porozumienia   z p. Burmistrzem który ustalił, 

iż ścieżka pieszo - rowerowa zostanie wykonana z kostki brukowej, ruch samochodowy 

będzie w tamtym terenie niemożliwy z wyłączeniem działkowców, którzy będą mieli 

możliwość dojazdu do swoich posesji. W związku z powyższym argumenty przedstawione 

w skardze są bezzasadne.  

Radny T. Kopera za  

Radna M. Belica za 

Radny J. Biernacki za 

Radny T. Brola wstrz. 

Radny A. Rożenek za 

Głosowanie: za - 4,  przeciw - 0, wstrz. – 1. 

Ad. pkt.5.  

Zapoznanie się z petycją z dnia 22.10.2021r., złożoną przez rodziców 

wychowanków Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej im. Stefana 

Żeromskiego w Bielowicach o przywrócenie drugiego oddziału przedszkolnego 

oraz powrót najmłodszych dzieci do pomieszczeń zajmowanych dotychczas przez 

Punkt Przedszkolny w Bielowicach. 
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Pisma w sprawie stanowią załącznik nr 3 do protokołu.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji – zapytał, czy na sali jest obecny ktoś z 

wnioskodawców petycji. Następnie zarządził 5 minutową przerwę. 

Przerwa. 

Po przerwie. 

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji – odczytał petycję skierowaną do Przewodniczącej 

Rady Miejskiej a następnie poprosił aby organ prowadzący ustosunkował się do tego tematu.  

Magdalena Belica – radna – zastanawia się, czy petycja dotyczy tej samej tematyki co petycja 

z dn. 24 marca 2021r. w sprawie planu ograniczenia działalności Punktu Przedszkolnego  w 

Szkole Podstawowej w Bielowicach. Stwierdziła, iż radni zajmowali się już tą tematyką. 

Poprosiła o wyjaśnienia w tej sprawie.   

Janusz Klimek – Sekretarz Miasta – zasugerował, iż komisja ma możliwość wyznaczenia 

zespołu kontrolnego dwu bądź trzyosobowego, który sprawdzi stan faktyczny placówki. Dodał, 

że w placówce nie są spełnione przepisy ppoż. Zastanawia się, czy ta petycja nie jest 

powieleniem petycji poprzedniej. Poprosił o wypowiedź p. Mecenas w tym temacie.  

Sylwia Stępień – Adamczyk – Dyrektor Wydz. Prawnego – wyjaśniła, iż Art. 12 Ustawy o 

petycjach stanowi, że podmiot właściwy do rozpatrzenia petycji może pozostawić bez 

rozpatrzenia petycję złożoną w tej samej sprawie, która była przedmiotem petycji już 

rozpatrzonej przez ten  podmiot, jeżeli w petycji nie powołano się na nowe fakty lub dowody 

nieznane podmiotowi właściwemu do rozpatrzenia petycji. Kluczowym będzie ustalenie z 

autorem petycji, czy dotyczy ona tej samej sprawy która była już rozpatrywana przez podmiot 

i w stosunku do której była już podejmowana uchwała.  Trzeba ustalić czy w petycji powołano 

się na nowe fakty lub dowody nieznane podmiotowi właściwemu do rozpatrzenia petycji. 

Ponowne procedowanie petycji w tym samym zakresie powinno spotkać się z pozostawieniem 

petycji bez rozpatrzenia.  

Magdalena Belica – radna - zgłosiła wniosek o doprecyzowanie przez osoby składające petycję 

informacji w formie pisemnej, czy obecnie rozpatrywana petycja dotyczy tej samej tematyki co 

petycja z dn.: 24 marca 2021r. w sprawie planu ograniczenia działalności Punktu 

Przedszkolnego w Szkole Podstawowej w Bielowicach. Jeśli petycja dotyczy tej samej 

tematyki, prosi o pisemne przedstawienie przez wnioskodawców petycji nowych faktów w tej 

sprawie (w celu umożliwienia dalszego rozpatrywania petycji), jeśli takowe zaistniały, 

zamknięcie w dniu dzisiejszym dyskusji i przeniesienie rozpatrywania petycji na kolejne 

posiedzenie Komisji. 

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji – stoi na stanowisku, że petycja nie jest taka sama, 

ponieważ petycja z dn.: 24 marca 2021r. była rozpatrywana w poprzednim roku szkolnym a 

potrzeby i sytuacja w danym roku szkolnym zmienia się corocznie. Mieszkańcy w dalszym 

ciągu podnoszą temat braku funkcjonowania drugiego oddziału przedszkolnego, w związku z 

powyższym, dla pewnej grupy mieszkańców z terenu naszej gminy istnieje żywotna potrzeba 

funkcjonowania tego oddziału przedszkolnego. Poprzednia petycja została złożona w 

momencie, kiedy decyzja o braku drugiego oddziału jeszcze nie zapadła. Wówczas 

funkcjonował jeszcze drugi oddział. Obecnie mieszkańcy złożyli kolejną petycje po 

zlikwidowaniu oddziału przedszkolnego. Jest to sytuacja odmienna. Następnie Przewodniczący 
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odczytał pismo z dnia: 20 listopada 2021r. podpisane przez Komendanta Powiatowego PSP, 

ustosunkowujące się do wymogów ppoż w placówce. 

Magdalena Belica – radna – poinformowała radnych, iż podczas trwania komisji otrzymała 

wiadomość sms od jednego z mieszkańców Bielowic: „Rano została przeniesiona grupa do 

wyremontowanej sali na parterze, druga grupa także wróciła do wyremontowanej sali. Pan p.o. 

Dyrektora robi wielką robotę i wszystko zmienia się na lepsze.” Przypuszcza, iż jest to 

informacja od rodzica, którego dziecko uczęszcza do szkoły w Bielowicach i zastanawia się w 

jakim okresie powstała petycja o której toczy się dyskusja. Obecnie w placówce sytuacja ulega 

ciągłym zmianom poprzez trwające tam prace. Radna wnioskuje o przygotowanie informacji 

od p. Dyrektora Szkoły Podstawowej w Bielowicach, jak wygląda aktualny stan placówki, czy 

trwają prace związane z wytycznymi Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 

(przepisy ppoż) oraz w jakim terminie zostaną zrealizowane. Jakie są dalsze plany odnośnie 

inwestycji oraz funkcjonowania placówki. 

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji – wnioskuje o powołanie zespołu kontrolnego z 

członków Komisji Skarg.  

Andrzej Rożenek – radny – zaproponował, aby każdy z członków  Komisji Skarg uczestniczył 

w kontroli placówki.  

Janusz Klimek – Sekretarz Miasta – poinformował, iż powołany zespół kontrolny z 

wyznaczonych osób,  po zakończeniu kontroli musi sporządzić protokół z przeprowadzonej 

kontroli, który będzie zawierał: nazwę i adres jednostki, imię i nazwisko kierownika, imię i 

nazwisko osób kontrolujących, przedmiot kontroli, czas trwania kontroli, ustalenia faktyczne, 

stwierdzone uchybienia oraz nieprawidłowości oraz stanowisko komisji.  

Tomasz Kopera - Przewodniczący Komisji – pyta, czy można powołać zespół kontrolny z 

członków Komisji Skarg.  

Janusz Klimek - Sekretarz Miasta ––  odpowiedział, iż art. 58 ust.2 pkt 3 statutu Gminy 

Opoczno mówi, iż Komisja skarg, wniosków i petycji badając sprawę i prowadząc 

postępowanie wyjaśniające w związku ze złożoną skargą, wnioskiem lub petycją, może 

przeprowadzić czynności kontrolne. § 45, 47, 48 i 49 stosuje się odpowiednio.  

Sylwia Stępień – Adamczyk – Dyrektor Wydz. Prawnego - zaproponowała radnym 

zorganizowanie Komisji wyjazdowej, niekoniecznie powoływanie zespołu kontrolnego.  

Radny Tomasz Kopera – złożył wniosek, aby z członków Komisji Skarg powołany został 

zespół kontrolny do spraw kontroli jakości oraz warunków usług świadczonych przez 

Gminę Opoczno w zakresie prowadzenia oddziału przedszkolnego w Szkole Podstawowej 

w Bielowicach, Radny prosi o przygotowanie wszelkich niezbędnych dokumentów 

(pisemne upoważnienia dla członków zespołu kontrolnego) związanych z procedurą  

pracy zespołu kontrolnego. Prosi o zaproszenie na kolejne posiedzenie Komisji Dyrektora 

Szkoły Podstawowej w Bielowicach, Dyrektora Wydz. Oświaty oraz wnioskodawców 

petycji.  

Radny T. Kopera za  

Radna M. Belica za 

Radny J. Biernacki za 

Radny A. Rożenek za 
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Głosowanie: za - 4,  przeciw - 0, wstrz. – 0. 

Do prac zespołu kontrolnego swoje kandydatury zgłosili: radny Tomasz Kopera, radna 

Magdalena Belica, radny Andrzej Rożenek i radny Jakub Biernacki.  

Janusz Klimek – Sekretarz Miasta – wyjaśnił, że zespół kontrolny powołuje Przewodniczący, 

który wyznacza osoby do kontrolowania oraz wydaje im pisemne upoważnienia do 

przeprowadzenia kontroli. Następnie zespół sporządza protokół z kontroli.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji – poprosił obsługę Biura Rady o przygotowanie 

stosownych dokumentów dotyczących powołania zespołu kontrolnego, które podpisze.  

Radna Magdalena Belica - zgłosiła wniosek o przygotowanie informacji przez p. 

Dyrektora Szkoły Podstawowej w Bielowicach nt. aktualnego stanu placówki. Czy obecnie 

trwają prace związane z wytycznymi Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 

(przepisy ppoż) oraz w jakim terminie zostaną zrealizowane. Jakie są dalsze plany 

odnośnie inwestycji oraz funkcjonowania placówki.  

Radny T. Kopera za  

Radna M. Belica za 

Radny J. Biernacki za 

Radny A. Rożenek za 

Głosowanie: za - 4,  przeciw - 0, wstrz. – 0. 

 

Ad. pkt.6.  

Zapoznanie się z petycją z dnia 6.12.2021r. w sprawie oświetlenia przystanków 

autobusowych usytuowanych przy drodze powiatowej w miejscowości Sitowa. 

Pismo w sprawie stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji – odczytał petycję a następnie  otworzył dyskusję.  

Janusz Klimek – Sekretarz Miasta – wyjaśnił, że chodzi o oświetlenie przy drodze powiatowej 

przystanków, dróg dojścia do przystanków jak i skrzyżowania. Na ten cel został wykonany 

projekt techniczny. Wartość tego projektu na dzień dzisiejszy wynosi 221 tys. zł. Sprawa 

wpłynęła również do p. Burmistrza. Obecnie kalkulowana jest forma, w jakiej inwestycja ma 

być wykonana, czy zastosować lampy solarne – być może tańsze w eksploatacji i wykonaniu, 

obecnie sprawa jest w toku. Dodał, iż na kolejne posiedzenie zostanie przygotowana informacja 

w tym temacie. Następnie radni przy rozpatrywaniu budżetu będą decydować, jaką kwotę 

przeznaczyć na ten cel.   

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji – zapytał o planowaną ilość lamp i długość linii 

oświetleniowej.  

Janusz Klimek – Sekretarz Miasta – odpowiedział, że nie posiada takich informacji.  

Oświetlenie jest zaprojektowane na dużą kwotę, ponieważ Zarząd Dróg Powiatowych stoi na 

stanowisku, że ta droga została wybudowana z Funduszy Europejskich i w poboczach nie 

można wykonać wykopu otwartego. Trzeba zrobić kilkaset metrów przewiertów sterowanych, 

które są bardzo drogie. Stwierdził, iż nie jest koniecznością wykonanie tej inwestycji metodą 
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sterowanych przewiertów. Twierdzi, iż można zastąpić je wykopami otwartymi. Obecnie 

Gmina jest w trakcie rozpatrywania tego tematu. Dodał, iż trwałość projektu unijnego nie 

polega na tym, że nie można nic na nim zrobić. Chodzi o to, iż nie można zmienić właściciela 

oraz przeznaczenia tego terenu. Gmina chce jedynie udoskonalić ten projekt.  

Komisja zapoznała się z petycją w sprawie oświetlenia przystanków autobusowych 

usytuowanych przy drodze powiatowej w miejscowości Sitowa i postanowiła o dalszym jej 

procedowaniu na kolejnym posiedzeniu Komisji.  

Ad. pkt.7.  

Zapoznanie się z petycją z dnia 6.12.2021r. w sprawie remontu drogi gminnej w 

miejscowości Sitowa.  

Pismo w sprawie stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji - odczytał petycję a następnie poprosił Sekretarza 

aby odniósł się do tego tematu.  

Janusz Klimek – Sekretarz Miasta – wyjaśnił, iż na ewentualne wykonanie 700m drogi 

potrzebny jest projekt za około 15 tys. zł oraz kwota 400 tys. zł z budżetu. Podczas 

rozpatrywania kolejnego budżetu to radni będą decydować o realizacji tej drogi bądź innej, 

ponieważ potrzeby w zakresie zadań inwestycyjnych są olbrzymie. 

Magdalena Belica – radna -  zgłosiła wniosek o przeniesienie petycji na kolejne posiedzenie 

komisji. Po głosowaniu budżetu na przyszły rok radni będą wiedzieć jakimi środkami 

dysponuje Gmina (wydatki majątkowe i bieżące).  

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji – stwierdził, iż nie ma potrzeby głosowania wniosku 

radnej. Zamknął ten punkt oraz poprosił o przygotowanie na następne posiedzenie komisji 

zakresu i ewentualnych wartości prognozowanych kosztów realizacji wyżej wymienionej 

inwestycji. 

Komisja zapoznała się z petycją w sprawie remontu drogi gminnej w miejscowości 

Sitowa i postanowiła o dalszym jej procedowaniu na kolejnym posiedzeniu Komisji.  

Radny Tomasz Kopera - poprosił o przygotowanie materiałów w tym temacie na kolejne 

posiedzenie komisji (koszty oraz długość nawierzchni do remontu) oraz zaproszenie 

wnioskodawców petycji.   

 

Ad. pkt.8.  

Zapoznanie się z petycją z dnia 15.12.2021r. w sprawie budowy pobocza 

utwardzonego z kostki brukowej przy drodze gminnej nr 107160E Ogonowice – 

Świnna – Sitowa. 

Pismo w sprawie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji – przeczytał petycję a następnie poprosił Sekretarza 

o ustosunkowanie się do petycji.  

Janusz Klimek – Sekretarz Miasta -  stwierdził, iż wszystkie zgłoszone inwestycje są zasadne i 

potrzebne, lecz trzeba znaleźć rozwiązanie w postaci ich finansowania. Dodał, iż tego rodzaju 
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wniosków z całej gminy jest około 100. Radni będą mieli trudną decyzję w sprawie wyboru 

inwestycji do realizacji. To kwestia znalezienia pieniędzy na finansowanie tych inwestycji, 

zaplanowania budżetu tak, aby wykonać w tym roku jak największą ilość dróg. Jeśli nie uda się 

w tym roku, to w przyszłym bądź w kolejnych latach. W marcu, po rozpatrzeniu nadwyżki 

budżetowej, która z pewnością powstanie i pojawieniu się nowych środków wówczas będzie 

można uwzględniać większość inwestycji. Przy okazji prac nad budżetem P. Burmistrz 

zastanawia się  jak sfinansować to zadanie. Z pewnością trzeba będzie wykonać projekt.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji – zapytał, jakie inwestycje Gmina będzie zgłaszała 

do Funduszu Dróg Samorządowych.  

Janusz Klimek – Sekretarz Miasta – odpowiedział, iż na tą chwilę nie ma jeszcze naboru. Nie 

została jeszcze podjęta decyzja, które drogi zostaną zgłoszone a gmina ma ich bardzo dużo. 

Komisja zapoznała się z petycją w sprawie budowy pobocza utwardzonego z kostki 

brukowej przy drodze gminnej nr 107160 E Ogonowice – Świnna – Sitowa i postanowiła o 

dalszym jej procedowaniu na kolejnym posiedzeniu komisji. 

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji - prosi o zaproszenie na kolejne posiedzenie 

Komisji wnioskodawców każdej z petycji. 

Ad. pkt.9.  

Ustalenie trybu pracy Komisji w roku 2022 tj. posiedzenia cykliczne czy 

zwoływanie nie później niż 14 dni od wpływu skargi, wniosku lub petycji.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji –przedstawił informację  na temat trybu pracy 

Komisji Skarg, wniosków i petycji Rady Miejskiej na rok 2022. 

Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

Janusz Klimek – Sekretarz Miasta – wyjaśnił, iż odwołując się do Statutu  w sprawie trybu 

pracy zarówno Rady Miejskiej jak i komisji, nie ma obowiązku głosowania planów pracy 

komisji czy planów pracy Rady Miejskiej. Jedynym planem pracy, który musi być 

przegłosowany, jest plan pracy Komisji Rewizyjnej. Plan pracy Komisji Rewizyjnej różni się 

od pozostałych, ponieważ jest przedstawiany w pierwszym kwartale. Istnieje taki zapis w 

Statucie Gminy Opoczno. Odnosząc się do pozostałych komisji, do końca czwartego kwartału 

przedstawiają one ramowe plany pracy Radzie. Plany te nie są głosowane. 

W przypadku Komisji Skarg radni nie mają możliwości zaplanowania sobie posiedzeń 

ponieważ są dwie możliwości jej funkcjonowania. Albo Komisja spotyka się cyklicznie np. raz 

w miesiącu lub raz na dwa miesiące, wówczas koniecznym jest wypełnienie obowiązku, żeby 

Przewodniczący Komisji Skarg, wniosków i petycji zwoływał posiedzenie niezwłocznie, nie 

później niż w terminie 14 dni od dnia wpływu skargi, wniosku lub petycji. Jeśli Komisja 

przyjmie wariant, że nie będzie spotykać się cyklicznie, natomiast w momencie kiedy wpłynie 

skarga, wniosek lub petycja, wówczas Przewodniczący jest obowiązany w ciągu 14 dni zwołać 

Komisję. Następnie Komisja  przedstawia Radzie Miejskiej decyzję odnośnie spotkań 

cyklicznych lub zwoływania posiedzeń w ciągu 14 dni od dnia wpływu skargi, wniosku czy 

petycji. Rada miejska nie głosuje trybu pracy Komisji Skarg.   

Ad. pkt.10. 

 Zapytania i wolne wnioski. 
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Radny Tomasz Kopera: 

a) prosi o interwencję p. Burmistrza w sprawie ogrodzenia parkingu (płot z blachy falistej) 

usytuowanego obok budynku głównego Urzędu Miejskiego, który szpeci otoczenie. 

b) Prosi o informację, jaka  jest forma własności „podziemnych browarów Kunkla” proponuje 

aby podziemia zrewitalizować i aby służyły jako atrakcja turystyczna.  

Ad. pkt.11. 

  Zamknięcie posiedzenia. 

Godzina rozpoczęcia komisji 14.00, godzina zakończenia komisji 15.00. 

 

Sesje i komisje są transmitowane on-line na kanale YouTube gminy Opoczno. 

Archiwalne zapisy dostępne są pod adresem: 

http://bip.opoczno.pl/sesje-rady-miejskiej-on-line  

Komisja Skarg, wniosków i petycji w składzie: 

1. Kopera Tomasz - Przewodniczący                                              .................................. 

2. Belica Magdalena - członek                                                        .................................. 

3. Biernacki Jakub - członek                                                          .................................. 

4. Brola Tadeusz - członek                                                             .................................. 

5. Rożenek Andrzej - członek                                                        .................................. 

 

 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Zaroda – Olkowska 

Pomoc administracyjna w Biurze Rady Miejskiej 

http://bip.opoczno.pl/sesje-rady-miejskiej-on-line

